
شهروند| حس��ن روحانی پیش از پاستورنشینی، 
در جری��ان رقابت ه��ای انتخاباتی یازدهمی��ن دوره 
ریاست جمهوری وعده هایی داد که اکنون اخبار تحقق 
آن را به گوش مردم می رساند.  قانون انتشار و دسترسی 
آزاد به اطلاع��ات یکی از همان وعده ه��ای انتخاباتی 
روحانی بود که اگرچه در سال 88 به تصویب رسیده بود 
اما اجرایی نشد. رئیس جمهوری کشورمان روز گذشته 
در همین راستا در جلسه هیأت دولت از تصویب نهایی 
آیین نامه قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات در 
جلسه دولت خبر داد و گفت: این موضوع وعده دولت 
یازدهم در انتخابات ریاست جمهوری بوده که محقق 

شده و خبر خوشی برای مردم عزیز و بزرگوار است.  
به گزارش ایرنا، روحانی با یادآوری سابقه تصویب این 
قانون در سال 88 گفت: 5 سال از تصویب قانون انتشار و 
دسترسی آزاد به اطلاعات می گذرد اما اجرا نشده است. 
دولت یازدهم یک��ی از قول هایش به مردم این بوده که 
آنها بتوانند به اطلاعات همه دستگاه هایی که از بودجه 
دولتی استفاده می کنند دسترسی آزاد داشته باشند که 

این امکان از امروز محقق خواهد شد.  
رئیس شورایعالی اداری تأکید کرد: مردم باید بدانند 
که دستگاه های دولتی و وابسته به دولت چه اموری را 
برعهده دارند، توسط چه مدیری اداره می شوند، چگونه 
می توانند ب��ا آنها تماس بگیرند و حت��ی نظرات خود، 
اطلاعات و انتقاداتشان را به آن دستگاه از طرق مختلف 

منتقل کنند.  
دسترسی آزاد به اطلاعات، مانع فساد و شایعه 

است 
رئیس جمهوری قانون انتش��ار و دسترس��ی آزاد به 
اطلاع��ات را از لوازم مردم س��الاری دانس��ت و گفت: 
مردم در یک نظام مردم س��الار باید بتوانند از عملکرد 
همه امور دستگاه های دولتی که از بیت المال استفاده 
می کنند، مطلع شوند. ضمن این که این دسترسی آزاد 
به اطلاعات، یک روش مبارزه با فس��اد و احقاق حقوق 

شهروندی است.  
رئیس دولت یازدهم افزود: باید هر مقدار که می توانیم 
به سمت دولت الکترونیک و دور شدن از دولت کاغذی 
حرکت کنیم تا مردم راحت تر به اطلاعات دسترس��ی 
داشته باشند و قضاوت درست انجام دهند. حرکت در 
این مسیر می تواند مانع شایعه س��ازی و شایعه تراشی 

شود.  
رئیس جمهوری لزوم پاسخگویی دولت برابر حرف و 
نقد مردم را خاطرنشان ساخت و گفت: مردم باید از همه 
امور آگاه باشند و انتقادات سازنده خود را بدون دغدغه 

بیان کنند تا مطمئن شویم  مردم سالاری ما دینی و در 
چارچوب قانون اساسی است.  

احیای سازمان مدیریت و برنامه ریزی منافع 
کشور را در بر دارد 

روحانی همچنین از یکی دیگ��ر از تحقق قول های 
داده ش��ده به م��ردم در انتخابات ریاس��ت جمهوری 
یعنی احیای سازمان مدیریت و برنامه ریزی خبر داد.  
رئیس جمهوری در همین زمین��ه تصریح کرد:  پیش 
از پیروزی در انتخابات خواس��ته کارشناسان، اساتید 
و م��ردم، احیای این س��ازمان بود ک��ه می تواند نقش 
هماهنگ کنن��ده ای در انجام کار دقی��ق و برنامه های 

توسعه داشته باشد.  
رئیس دولت یازدهم با اشاره به این که بخشی نگری 
و تزاحم منافع دستگاه ها می تواند منجر به کند شدن 
برنامه های اجرایی شود، اظهار داشت: سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی می تواند با جامع نگری مجموعه نیازهای 
دولت، اهداف توسعه و برنامه های بلندمدت را مدنظر 

قرار دهد.  
رئیس شورایعالی اقتصاد افزود: تصمیم گیری و ابلاغ 
برنامه های توسعه کش��ور در اختیار رئیس جمهوری 
اس��ت، اما این کار بس��یار بزرگ و س��نگین اس��ت و 
رئیس جمهوری به تنهایی نمی تواند آن را انجام دهد و 
نیاز است تا س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی او را یاری 

دهد.  
روحانی گفت: اصل و چارچوب کلی احیای سازمان 

مدیری��ت و برنامه ریزی تصویب ش��ده و جزییات آن 
به زودی ابلاغ خواهد شد که منافع کشور را در بر خواهد 

داشت.  
دولت بودجه  سال 94 را بر مبنای قیمت جدید 

نفت به مجلس ارایه خواهد کرد 
رئیس جمه��وری همچنی��ن در بخ��ش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به این که دولت در آستانه تدوین 
بودجه س��ال 1394 است، گفت:  دولت و دستگاه های 
مختلف تلاش می کنند تا بودجه  س��ال آینده به موقع 
تنظیم شود و تا زمان مقرر قانون بودجه تقدیم مجلس 

شورای اسلامی شود.  
روحانی ادامه داد: مش��کل ام��روز تنزل قیمت نفت 
است که این کاهش خیلی بیشتر از پیش بینی های ما 
بوده است.  سال گذشته در هنگام تدوین بودجه، قیمت 
نفت بشکه ای 110 تا 112 دلار بود و امروز به پایین تر از 

80 دلار رسیده است.  
رئیس جمهوری با اشاره به کاهش 30 درصدی درآمد 
کشور از محل فروش نفت گفت: دولت بر مبنای شرایط 
جدید، بودجه را تهیه خواهد کرد و به موقع آن را تحویل 

مجلس می دهد. 
هر کشوری باید مشکلات داخلی اش را در 

درون خود حل کند
حسن روحانی با اش��اره به پایان مذاکرات ایران با 
1+5 در مس��قط عمان گفت: اگر یکی از کشورهای 
عضو گروه 1+5 مشکلاتی در داخل دارد و در انتخاباتی 

برنده یا بازنده ش��ده اس��ت، به ما ربطی ن��دارد و هر 
کشوری باید مش��کلات داخلی اش را در درون خود 

حل کند. 
او با بیان این که مذاکرات تا تاریخ سوم آذر در سطوح 
دیگر ادامه خواهد یافت، گفت: به ملت شریف ایران 
عرض می کنم که تیم مذاکره کننده کشورمان همانند 
گذش��ته بر مبنای مصالح و حقوق مردم بر س��ر میز 
مذاکرات حاضر ش��ده و البته نگرانی های منطقی را 
نیز مدنظر قرار داده و با آژانس همکاری شفاف داشته 

است. 
رئیس جمهوری اظهار داش��ت:  اگر 1+5 و برخی 
کشورها، هدفشان این است که ایران از توسعه بازبماند 
و به دنبال بهانه جویی هس��تند، این امر امکان پذیر 
نیست و ملت ما از مسیر توسعه و حقوق خود دست 
برنخواهد داشت. ما حق داریم در چارچوب معاهدات 
آژانس بین الملل انرژی اتمی و پادمان های نظارتی از 

فناوری صلح آمیز هسته ای بهره مند شویم.
روحانی در عین حال تأکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران علاوه بر این که پایبند به همه مقررات بین المللی 
است، ملزم به اجرای فتوای رهبر معظم انقلاب است 
که بالاترین تضمی��ن برای حرکت ایران در مس��یر 
صلح آمیز خواهد بود.  رئیس جمهوری با بیان این که 
کشورها نباید مش��کلات داخلی خود را در مذاکرات 
وارد کنند، گفت: این موضوع قانونی و منطقی نیست 
و همه اعضای 1+5 باید به مصالح بلندمدت کشورها 
و منطقه توجه کنند.  روحانی اف��زود: توافق 1+5 به 
نفع ایران و همه کش��ورها و به نفع اقتصاد، توس��عه، 
علم و جهان خواهد بود. این توافق می تواند، معاهدات 
بین المللی را مستحکم تر کند و باعث اتکای کشورها به 
معاهدات بین المللی شود و درست نیست اگر کشوری 
به همه تعهدات بین المللی پایبند است، پاسخگوی 

شکاک بودن برخی کشورها باشد. 
رئیس جمهوری با اعلام آمادگ��ی ایران برای ادامه 
حرکت ش��فاف تر در چارچ��وب قوانی��ن و مقررات 
بین المللی، اظهار امیدواری کرد که توافق برد – برد 
برای طرفین مذاکره کننده ایجاد ش��ود، چرا که نفع 

یکجانبه هیچ توافقی را مستحکم و پایدار نمی کند. 
روحانی همچنین یادآور شد: ایران تمامی مساعی 
خود را در این زمینه به کار بس��ته است و تعدیل های 
لازم را در درخواس��ت هایش انجام داده و امیدواریم 
همه کش��ورهای 1+5 به ویژه آمریکا ک��ه گاهی در 
مذاکرات به دنبال زیاده خواهی است، متوجه شرایط 

باشند. 

گپروی خط خبر

خبر

رئیس جمهوری در جلسه هیأت دولت: 

قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات نهایی شد
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سخنگوی وزارت کشور گفت:  برای صدور 
مجوز باعنوان جبهه پای��داری مخالفت اما با 

عنوان حزب پایداری موافقت شده است. 
به گزارش ایسنا، حسینعلی امیری در تبیین 
سیاس��ت های وزارت کش��ور در حوزه صدور 
مجوز فعالیت برای احزاب گف��ت:  در وزارت 
کش��ور برای کلیه احزاب اع��م از اصلاح طلب 
و اصولگرا که در چارچوب قانون فعالیت می کنند، شرایط مساوی دیده 
می شود.  سخنگوی وزارت کشور در رابطه با وضع درخواست مجوز جبهه 
پایداری تصریح کرد:  کمیس��یون ماده 10 احزاب در راس��تای تقاضای 
کسانی که می خواس��تند جبهه پایداری به عنوان حزب به ثبت برسد با 
ثبت جبهه مخالفت کرد، چون جبهه در عرف سیاسی به مجموعه چند 
حزب گفته می ش��ود، اما پایداری یک حزب بیشتر نیست.  وی در رابطه 
با وضع مجوز تشکل ندا گفت:  تقاضا داده شده  و در مرحله استعلام است 
و به محض آن که جواب استعلام از دستگاه های نظارتی بیاید بلافاصله در 

دستور کار کمیسیون ماده 10 احزاب قرار خواهد گرفت. 

س��یدمصطفی محقق دام��اد در مخالفت با 
طرح امر به معروف و نه��ی از منکر گفت: طرح 
امر به مع��روف و نهی از منکر دارای اش��کالات 
اساسی است. کس��انی که این طرح را تصویب 
کرده اند ظاهرا شرایط کسانی که قرار است، امر 
به معروف و نهی از منکر را انجام دهند را در نظر 

نگرفته اند.  
این استاد حوزه و دانش��گاه در گفت وگو با ندای ایرانیان اضافه کرد:  من 
معتقدم آنها حتی قانون اساس��ی خود ما را هم دقیق مطالعه نکرده اند. من 
از این می ترسم که لایحه امر به معروف و نهی از منکر مفسده برانگیز شود و 
کسانی به واسطه این قانون در آینده، حقوق مسلمانان را زیرپا بگذارند به  هر 
حال امیدوارم شورای نگهبان لایحه امر به معروف و نهی از منکر مجلس را رد 
کند.  در این لایحه اصلا به مسائل فقهی توجه کافی نشده است.  محقق داماد 
خاطرنش��ان کرد:  برخورد عملی وظیفه دولت اس��ت.  مض��اف بر این که، 
فرهنگسازی هم وظیفه دولت است.  من طرح امر به معروف و نهی از منکر را 

کامل و مناسب نمی دانم. 

وزی��ر اطلاع��ات گف��ت:  در روزه��ای 
عزاداری ماه محرم امس��ال افرادی قصد 
بمب گذاری در ش��هر قم را داش��تند که 

قبل از هر اقدامی، دستگیر شدند. 
به گزارش ایرن��ا، س��یدمحمود علوی 
در نشست ش��ورای اداری استان همدان 
اظهار داشت:  با اشراف اطلاعاتی، عوامل 
این برنامه پلید، شناسایی و قبل از کوچکترین تحرکی همه عوامل 

آن دستگیر شدند.  
وی همچنین افزود:  ه��ر از گاهی دش��منان توطئه هایی را علیه 
ملت ایران و نظام جمهوری اس��لامی طراحی می کنند که نیروهای 

اطلاعاتی کشور موفق به کشف و خنثی سازی آنها می شوند.  
وی گفت:  در روز قدس امس��ال نیز چند برنامه انفجار انتحاری با 
استفاده از جلیقه در چند مرکز استان  کشورمان شناسایی و کشف 
ش��د.   وی تأکید کرد: هیچ حرکتی از س��وی دش��منان از چشمان 

تیزبین و نگاه نافذ وزارت اطلاعات خارج نیست. 

وزیر اطلاعات:  

بمب گذاری در قم خنثی شد
محقق داماد:  

طرح امر به معروف اشکالات اساسی دارد
سخنگوی وزارت کشور:  

عنوان حزب »جبهه پایداری« مجوز نگرفت
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پیرموذن: 

شمخانی مامور پیگیری مسأله 
پارازیت های ماهواره ای شده است

موضوع  ش�هروند| 
پارازیت ه��ای  ارس��ال 
ب��رای  ماه��واره ای 
جلوگی��ری از دریافت 
توس��ط  ام��واج 
تلویزیونی  گیرنده های 
ب��ار دیگر مطرح ش��ده 
اس��ت. این بار کمال الدین پیرم��وذن نماینده مردم 
اردبیل و عضو فراکس��یون محیط زیس��ت مجلس 
شورای اس��لامی به جلسه این فراکس��یون درباره 
پارازیت ها اشاره کرده و گفته دبیر شورایعالی امنیت 

ملی مامور رسیدگی به موضوع شده است:
آخرین پیگیری های فراکسیون محیط زیست 
مجلس درباره ارسال پارازیت های ماهواره ای 
و مضر تشخیص داده شدن آن برای سلامتی 

شهروندان به کجا رسیده است؟
ارس��ال  درب��اره  محیط زیس��ت  فراکس��یون 
پارازیت هایی که با موج طولانی ارس��ال می شوند با 
حضور تعدادی از مس��ئولان دستگاه ها جلسه ای را 
برگزار کرد و در نهایت تس��ریع در رسیدگی به این 
موضوع مورد تأکید اعضای فراکس��یون قرار گرفت. 
این موضوع کتباً با آقای ش��مخانی دبیر شورایعالی 
امنیت ملی درمیان گذاش��ته ش��ده ک��ه چنانکه 
می دانیم ایش��ان موضوع را مورد بررسی جدی قرار 

داده است.
آیا فراکسیون به این نتیجه قطعی رسیده که 
ارس�ال پارازیت ها برای سلامتی شهروندان 

مضر بوده است؟
فراکس��یون مطلقا معتقد اس��ت ارس��ال امواج 
رادیوی��ی بلند در راس��تای پارازی��ت انداختن روی 
گیرندگان ماهواره ای برای سلامتی شهروندان مضر 
اس��ت، البته موج کوتاه با فاصل��ه زمانی کوتاه مضر 
نیست اما امواجی که فاصله زمانی آنها بیشتر است 
و از موج بلند هم برای ارس��ال آن استفاده می شود 
برای سلامتی شهروندان ضرر دارد. در همین زمینه 
شورایعالی امنیت ملی کارگروه هایی تشکیل داده که 

موضوع را به نتیجه نهایی می رساند. 

 درخواست آملی لاریجانی
 از صدا و سیما

رئیس قوه قضائیه در نشست مسئولان عالی قضایی 
گفت:  از صداوسیما می خواهیم در پیشگیری از وقوع 
جرم با توجه به نفوذی ک��ه در خانه ها دارد ما را یاری 
رس��اند. به گزارش میزان، آی��ت الله آملی لاریجانی 
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشس��ت مسئولان عالی 
قضایی به پیش نویس قطعنامه ای ک��ه کانادا درباره 
حقوق بش��ر ما به شورای حقوق بش��ر سازمان ملل 
ارسال کرده است، اشاره کرد و گفت: این اقدام با هدف 
صدور قطعنامه ای علیه جمهوری اس��لامی صورت 
گرفته اس��ت و قطعا علیه ما اس��ت. آملی لاریجانی 
با بیان این که عناوین ذکر ش��ده در این قطعنامه نیز 
تکراری اس��ت، عنوان کرد: مطالب قید شده در این 
قطعنامه همان هایی است که دبیرکل سازمان ملل در 
گزارش اخیر خود آورده بود و کاملا سیاس��ی است و 
قبل از آن در گزارش گزارش��گر ویژه سازمان ملل در 
امور حقوق بشری ایران آمده بود که جای بسی تاسف 
دارد که پاسخ های مقتدر و قطعی جمهوری اسلامی 
را ندید گرفته اند. وی به موضوع حق��وق زنان که در 
این قطعنامه آمده است، اش��اره کرد و افزود: زنان در 
جمهوری اسلامی در دانشگاه ها، مراکز علمی، دولت، 
مجلس و قوه قضائیه حضور دارند و ما هم اکنون یک 
قاضی زن در دیوان عالی کشور داریم. رئیس دستگاه 
قضا همچنین تصریح کرد: صداوسیما باید به دانشگاه 
عمومی تبدیل شود و در این حوزه به قوه قضائیه در 
بخش آگاهی رسانی و مطلع کردن مردم کمک کند 
چراکه در بحث پیش��گیری از وقوع جرم صداوسیما 
می تواند با اطلاع رسانی بهنگام از تشکیل پرونده های 
ناش��ی از کمی آگاهی مردم در دادگاه ها و دادسراها 

جلوگیری کند.

 سوال 6 نماینده
 از 4 وزیر اعلام وصول شد

روز گذشته س��وال نمایندگان از چهار وزیر دولت 
یازده��م در مجلس اعلام وصول ش��د. ب��ه گزارش 
ایرنا، سوال ملی مهدی موس��وی نژاد نماینده مردم 
دشتس��تان از وزیر آموزش و پ��رورش درخصوص 
عدم توجه ب��ه بیمه فرهنگی��ان و تعطیلی مدارس 
راهنمایی روس��تایی و س��وال ملی عل��ی مطهری 
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر از 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درخصوص کم توجهی 
به قانون ممنوعی��ت بکارگیری اس��امی و عناوین 
بیگانه اعلام وصول شد. همچنین سوال منطقه ای 
محمدرضا پورابراهیمی نماینده مردم کرمان و راور 
از وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره عدم راه اندازی 
معدن فولاد شهرستان راور و سوال ملی حسینعلی 
حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین ش��هر از وزیر 
جهاد کش��اورزی درخصوص عدم اج��رای ماده 10 
قانون اراضی ش��هری و م��اده 20 آیین نامه اجرایی 
به مجل��س اعلام وصول ش��د. س��وال ملی حلیمه 
عالی نماین��ده مردم زابل از وزیر آم��وزش و پرورش 
درخصوص ضعف مدیران کل آم��وزش و پرورش و 
سوال ملی س��یدعلی طاهری نماینده مردم گرگان 
از وزی��ر آموزش و پ��رورش درباره مس��تند قانونی 
ش��کل گیری پارلمان معلمان در برخی استان ها به 

مجلس از دیگر سوالات اعلام وصولی بود.

 جلسه شورایعالی انقلاب فرهنگی
 به ریاست روحانی برگزار شد

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی 
گفت:  مناسب اس��ت پس از این مباحث دبیرخانه 
شورا با جمع بندی پیشنهادهای اعضا، راهکارهای 
ارایه شده را در جلس��ه بعدی ارایه دهد تا به بهترین 
راه حل ب��رای پیگیری تحق��ق مأموریت های دوره 
جدید فعالیت ش��ورایعالی انقلاب فرهنگی دست 
یابیم. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، روحاني 
با بیان این که مأموریت های محوله به ش��ورایعالی 
انق��لاب فرهنگی صرفا با تصویب س��ند ی��ا ایجاد 
نهادهای جدید محقق نخواهد شد، اظهار داشت: اگر 
نظر اعضا بر این قرار گرفت ک��ه باید بر نحوه اجرای 
مصوبات شورایعالی انقلاب فرهنگی نظارت دقیق تر 

و جدی تری صورت گیرد، چنین خواهیم کرد.
رئیس جمهوری پیش��نهاد داد براس��اس نظرات 
اعضا، در هر جلسه گزارشی از نحوه و میزان اجرایی 
شدن مصوبات شورا ارایه شده تا براساس آن، برنامه 
عمل ش��ورایعالی انقلاب فرهنگی در آینده معین 
شود. بر همین اساس مقرر شد، دبیرخانه شورایعالی 
انقلاب فرهنگی پیش��نهادات مش��ترک ارایه شده 
از س��وی اعضا در دو جلسه اخیر را جمع بندی کند 
و ب��رای تأیید نهایی در جلس��ه آین��ده ارایه دهد و 
همچنین سازوکاری برای نظارت و پیگیری جدی تر 

و منسجم بر اجرای مصوبات شورا طراحی شود.
در این جلسه اعضا از زحمات مهندس ضرغامی 
به عنوان رئیس س��ازمان صداوس��یما در 10 سال 

گذشته قدردانی کردند.

مصباحی مقدم اعلام کرد: 

 انتخاب دبیرکل جامعه روحانیت 
پس از چهلم آیت الله

سخنگوی جامعه روحانیت مبارز تأکید کرد که 
روند کار جامعه روحانیت مبارز همچون گذش��ته 

است و تغییری در آن ایجاد نخواهد شد.
به گ��زارش ایلن��ا، غلامرض��ا مصباح��ی مقدم 
درخصوص جلسه گذش��ته جامعه روحانیت مبارز 
گفت: جلسه گذشته جامعه روحانیت مبارز با حضور 
اکثریت اعضا تشکیل شد و تنها 4 نفر در این جلسه 
حضور نداشتند. جناب آقای روحانی هم گفته بودند 
که در جلسه شورایعالی انقلاب فرهنگی حضور دارند 
و ما منتظر فرصتی هس��تیم که جلسات جامعه با 
تشریف فرمایی ایشان هماهنگ شود اما بقیه اعضا 
که 22 نفر بودن��د ازجمله آی��ت الله محمد یزدی و 

امامی کاشانی در جلسه حاضر بودند.
وی در ادامه یادآور ش��د: در این جلسه ضمن یاد 
و خاطره آیت الله مهدوی کن��ی و قرائت فاتحه برای 
ایشان، بحث ها و گفت وگوهایی درخصوص انتخاب 
دبیرکل جامع��ه روحانیت مب��ارز به عم��ل آمد و 
پیشنهاد کمیته سیاسی جامعه این بود که موضوع 
انتخاب دبیرکل به جلس��ه بعدی جامعه روحانیت 
مبارز موکول ش��ده تا حرمت آیت الله مهدوی کنی 

حفظ شود. 
مصباحی مقدم با بیان این که در جلسه سه شنبه 
شب درخصوص همکاری جامعه روحانیت با جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم هم صحبت شد، گفت: در 
این جلسه تأکید شد در صورتی که اعضای جامعه 
مدرس��ین حوزه علمیه قم ص��لاح بدانند، همانند 
گذش��ته اعضای جامعه روحانیت مب��ارز و جامعه 
مدرس��ین حوزه علمیه قم در مس��ائل سیاس��ی 
همکاری داشته باشند و مقرر شد که آیت الله یزدی 
این مسأله را با اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه 

قم درمیان بگذارد.
این نماینده مجلس همچنی��ن در ادامه تصریح 
کرد: از آقای ناطق نوری و  هاشمی برای حضور در این 

جلسه دعوت شده بود، اما حضور نداشتند.

معاون پارلمانی رییس جمهوری:

نمایندگان با رأی خوب، بلاتکلیفی 
وزارت علوم را پایان دهند

معاون پارلمانی رییس جمه��وری با بیان اینکه 
فخرالدی��ن احمدی دانش آش��تیانی گزینه جدید 
دولت برای تص��دی وزارت علوم از مدیران بس��یار 
باسابقه آموزش عالی کشور است، گفت: نمایندگان 
با رأی خوب، وزارت علوم را از بلاتکلیفی خارج کنند. 
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین مجید 
انصاری با اشاره به اینکه دانش آشتیانی شخصیتی 
ارزشی از خانواده ای روحانی است، یادآور شد: آقای 
دانش س��ال ها مس��ئولیت معاونت وزیر در حوزه 
آموزش عالی و آموزش و پرورش را برعهده داشته و 
حوزه فعالیت وی اساسا پس از پیروزی انقلاب در این 

زمینه بوده است. 
 انصاری ب��ا تاکید بر اینکه دانش آش��تیانی هیچ 
حاشیه ای نداشته و دغدغه وی خدمت به انقلاب و 
نظام بوده است، ادامه داد: بنابراین امیدواریم مجلس 

شورای اسلامی رأی خوبی به وی دهد.

 حبیبی خبر داد:  دیدار حزب مؤتلفه
  با جبهه پایداری

دبیرکل ح��زب مؤتلفه اس��لامی از دیدار اعضای 
حزب با جبهه پایداری خبر داد. 

به گ��زارش ف��ارس، محمدنبی حبیب��ی، اظهار 
کرد: بن��ای ما اص��ولاً این اس��ت که مذاک��ره بین 
تش��کل های اصولگرا یک کار لازم است و معتقدیم 
مذاکره نکردن و ارتباط نداشتن یک اقدام نادرست 
سیاسی محسوب می شود بنابراین از هر ملاقاتی با 

تشکل های مختلف اصولگرا استقبال می کنیم.
حبیب��ی اف��زود: هی��چ تش��کل اصولگ��رای 
شناخته شده ای از این قاعده مستثنی نیست از این رو 
اصولگرایان باید با هدف تقویت همگرایی بین خود از 

هیچ ارتباط و رایزنی ابایی نداشته باشند.

گزارش
فرش�ید غضنفرپ�ور| روز گذش��ته کلیات 
طرح دوفوریتی نحوه اجرای قسمتی از اصل 160 
قانون اساس��ی با 150 رأی مواف��ق نمایندگان به 
تصویب رسید. طرحی که گفته می شود قرار است 
وزارتخان��ه ای را دارای قانون کند ک��ه بنا به گفته 
وزیرش پس از انقلاب حتی یک خط قانون هم برای 

آن به تصویب نرسیده است.
ب��ه موجب اص��ل 160 قان��ون اساس��ی وزارت 
دادگس��تری مس��ئولیت تنظی��م رواب��ط میان 
قوه قضائیه، قوه مقننه و قوه مجریه را برعهده دارد و 
وزیر این وزارتخانه نیز از افرادی انتخاب می شود که 
رئیس قوه قضائیه به رئیس جمهوری معرفی می کند 
اما برخی از نمایندگان معتقدند وزیر دادگستری در 
حال حاضر کاری جز انتقال لوایح دولت به قوه مقننه 
و مصوبات قوه مقننه و قوه قضائیه ب��ه دولت ندارد 
در حالی  که وزیر باید در مقابل اقدامات قوه قضائیه 

پاسخگو باشد.
عدم اختیارات وزیر دادگس��تری در مواردی که 
به قوه قضائیه مربوط می شود شماری از نمایندگان 
کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس را بر آن داشته 
که طرح دوفوریتی نحوه اجرای قس��متی از اصل 
160 قانون اساسی را در صحن مجلس مطرح کنند. 
طرحی که در هفته جاری ابت��دا دوفوریتش مورد 
تصویب قرار گرفت و روز گذش��ته نیز نمایندگان 
کلیات��ش را تصویب کردند هرچن��د به رغم آن که 
گفته می شد این طرح با رئیس قوه قضائیه هماهنگ 
شده روز گذشته دادستان کل کشور از ناخرسندی 
قوه قضائیه خبر داد. اعلام موضوعی که البته پس از 
رأی گیری مشخص ش��د در اعلام نظر نمایندگان 

چندان تاثیرگذار نبوده است.

وزیر دادگستری )به نمایندگی از دولت(:  با 
کلیات طرح موافقم

مصطفی پورمحمدی وزیر دادگستری روز گذشته 
در دفاع از این طرح خطاب به نمایندگان از آنان سوال 
کرد:  آیا در 35 سال اخیر مجلس شورای اسلامی در 
رابطه با وزارت دادگستری قانونی تصویب کرده است؟ 
پورمحمدی سپس تصریح کرد: برای ایجاد هماهنگی 
نیاز به فضای روشنی اس��ت، وزارت دادگستری تنها 
وزارتخانه ای است که در قانون اساسی یک اصل را به 
خود اختصاص داده و همواره تأکید ش��ده که وزارت 

دادگستری از بین نرود.
پورمحمدی گفت: ب��ا وجود این که قان��ون من را 
محدود می کند ولی وجود یک خط قانون بهتر از نبود 
آن است. از این رو من به نمایندگی از دولت با کلیات 

این طرح موافقم.
دهقان: 35 سال است که نمی گذارند 
اختیارات وزیر دادگستری مشخص شود

محمد دهقانی، عضو کمیسیون قضایی و حقوقی 
نیز در ادامه جلسه علنی دیروز در موافقت با این طرح 
گفت:  35 س��ال اس��ت که با بیان همین دلایل، یک 
خط قانون برای وزارت دادگستری نداریم، برای تنها 
وزارتخانه ای که در قانون اساسی به آن اشاره شده ما 

هیچ قانونی نداریم و این تاسفبار است.
این نماینده مجلس ادامه داد: ما جلسات مفصلی با 
هیأت رئیسه و رئیس قوه قضائیه داشتیم و در نهایت به 

این طرح دست یافتیم. وزیر دادگستری تنها وزیری 
است که سه قوه درباره وی تصمیم گیری می کنند ولی 

متاسفانه کاره ای نیست و مسئولیت زیادی ندارد.
وی تصریح ک��رد: همان ط��ور که مجل��س برای 
قوه قضائیه طرح و بودجه وضع می کند باید قوه قضائیه 
در این زمینه ها نیز پاسخگو باش��د و براساس قانون، 
وزیر دادگستری مسئولیت کلیه روابط با قوه قضائیه و 
قوه مقننه و قوه مجریه را به عهده دارد، ولی نباید وزیر 

دادگستری را به عنوان یک پیک قلمداد کرد.
دهقان افزود: وزیر دادگس��تری باید پاسخ مجلس 
را بدهد و این قانون هیچ ضرری به کسی نمی رساند، 
پرونده های خصوصی و شخصی اشخاص در این قانون 

مستثنا شده است، لذا جای نگرانی ندارد.
رئیسی:  این طرح اجازه می دهد دولت از 
پرونده های جاری قوه قضائیه آگاهی پیدا کند

اما روز گذشته تنها پورمحمدی و نمایندگان موافق 
تصویب طرح نبودند که درب��اره آن موضع گرفتند. 
سیدابراهیم رئیسی دادستان کل کشور به نمایندگی 
از قوه قضائیه ضمن انتقاد از طرح نحوه اجرای قسمتی 
از اصل 160 قانون اساسی خطاب به نمایندگان اظهار 
کرد: این طرح به صورت دوفوریتی مطرح شده است، 
در صورتی که مسائل زیادی در جریان این طرح وجود 

دارد که باید در زمان بیشتری مورد بررسی قرار گیرد.
وی اف��زود:  این طرح با مش��کلات عدی��ده قانون 
اساس��ی روبه روس��ت و اج��ازه می ده��د دول��ت از 

پرونده های جاری قوه قضائیه آگاهی پیدا کند. ما در 
قوه قضائیه فقط قاضی را مسئول می دانیم. با تصویب 
این قانون اجازه خواهی��د داد که دولت از پرونده های 
شخصی باخبر شود. در بخشی از این قانون برخی از 
پرونده ها را اس��تثنا کرده اید ولی اکث��ر پرونده ها در 

قوه قضائیه استثناست.
دادستان کل کشور گفت: دغدغه شما نمایندگان 
با این طرح برطرف نمی ش��ود، لذا بای��د اجازه دهید 
که قوه قضائیه خود س��ازوکاری را پیش��نهاد دهد و 
مجلس آن را تصویب کند تا از این طرح دغدغه های 

نمایندگان برطرف شود.
در قس��متی از این طرح قید شده که سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور، سازمان پزشکی قانونی، سازمان 
زندان ها و اقدامات تامینی و تربیت و روزنامه رسمی 
کشور با تمام اموال، ساختمان ها، اعتبارات ردیف های 
بودجه و نیروی انسانی و اختیارات و وظایف به وزارت 
دادگستری الحاق می شود که در نتیجه مطابق تبصره 
یک این ماده وزیر دادگس��تری در قب��ال کلیه موارد 
فوق الذکر مانند سایر وزرا موظف است در برابر مجلس 

پاسخگو باشد. 
در نهایت کلی��ات طرح دوفوریتی نح��وه اجرای 
قسمتی از اصل 160قانون اساسی به منظور اختیارات 
وزیر دادگس��تری به رأی گذاشته ش��د و از مجموع 
211نماینده حاضر، نمایندگان ب��ا 150رأی موافق، 
33رأی مخالف و 12رأی ممتنع آن را تصویب کردند. 
پس از آن موس��ی غضنفرآبادی پیش��نهاد سلب دو 
فوریت و بررس��ی یک فوریت��ی را داد که نمایندگان 
مجلس با 59رأی موافق، 122رأی مخالف و 13رأی 
ممتنع از مجموع 205 نماینده حاضر با این پیشنهاد 

مخالفت کردند.

مجلس کلیات طرح افزایش اختیارات وزیر دادگستری را تصویب کرد

دولت و مجلس موافق؛ قوه قضائیه مخالف
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